
                           

Besluitenlijst digitale raadsvergadering 13 en 14 mei 2020

Datum 13 en 14 mei 2020

Tijd 13 mei: 19:30 – 21.45 uur; 14 mei: 19:30 – 23:35 uur

Locatie video-vergadering

Voorzitter L.J.E.M. van Riswijk

Aanwezigen Lokaal Belang: A.H.M. Albers, T.G.H. Boekhorst, E.G.B.M.  Buil, J.J. du 
Croix, E.R. van Essen , A. Ilhan, A. Ok, P.J.M. Putman, H.F.G.M. Staring en 
T.J.E.M. Riswick-Keultjes;
CDA: W.J.M. van Dinther,  F.B.M. Evers,  F.H.F. Jansen, G.H.J. Kleinheren-
brink;  J. de Nooij,  H.T.W. Visser  en W.L.J. Voetdijk-ten Have;
PvdA: M.B.M. Jansen, M.R.A. Lap en , N. Niebuur-Sluiter;
VVD: P.A. Vos en R.A. Teunissen
SP: E.R. van der Schaft en L. van der Velden
D66: P.W.M. Pollmann
Sociaal Zevenaar: H.L.M. Meijer
GroenLinks: B.M. Kagei

1. Opening

De voorzitter opent om 19.30 uur de vergadering en heet de aanwezige raadsleden in de 
digitale vergadering van harte welkom. De voorzitter doet nog een korte uiteenzetting 
over de corona-crisis. Verder deelt hij mede dat raadslid Boekhorst om legitieme redenen 
niet zal meestemmen bij agendapunt 6 “Uitvoering geven aan gerechtelijke uitspraak 
inzake bestemmingsplan “Landgoed Halsaf, deel Huize Babberich”.

2. Vaststellen agenda

De voorzitter deelt mede dat agendapunt 8 “Wensen en bedenkingen oprichting 
StichtinLiemerse Ambassade” een hamerstuk kan worden. Op grond van de 
beantwoording van nog openstaande vragen heeft de fractie, die om bespreking in de raad 
had verzocht, laten weten dat het onderwerp een hamerstuk kan worden. Voor het overige 
wordt de agenda ongewijzigd vastgesteld. 

3. Vragenuur

3a. Beantwoorden schriftelijke vragen door het college
Er zijn geen schriftelijke vragen ingediend.



3b. Mededelingen
Vanuit de werkgeverscommissie is een brief aangeleverd inzake verlenging contract 
interim griffier. De volgende vragen worden gesteld:
- wat is de overschrijding van het budget over 2020 en uit welke middelen wordt dit 
gedekt?
- ligt de focus nu op 1 oktober a.s. of een half jaar later?
De voorzitter laat weten dat deze vragen schriftelijk doorgezet worden naar de 
werkgeverscommissie. 
Er zijn verder geen mededelingen.

3c. Wijze van afdoening van de ingekomen stukken
De raad besluit de lijst ingekomen stukken conform behandeladvies vast te stellen.
De volgende brieven worden doorgeleid naar de Agendacommissie voor bespreking in de 
commissie:
- de fractie van de VVD verzoekt om agendering van brief nr. 19 “Factsheet 2019 
Ambulancezorg Gelderland-Midden (VGGM) 1 maart 2020 gemeente Zevenaar”; de fractie 
wil de aanrijtijden bespreken in de commissie Middelen
- de fractie van de SP verzoekt om agendering van brief nr. 27 “Brief van Alles voor Mekaar 
van 4 mei 2020 inzake noodkreet opsporen eenzame ouderen via BRP”
- de fractie van Lokaal Belang laat weten dat de fractie over de volgende brieven nog 
vragen zal indienen en dat deze dan schriftelijk kunnen worden afgedaan (B-categorie 
vragen):
* nr. 2: brief LVKK en LSA inzake bewonersinitiatieven en positie dorpshuizen en 
buurthuizen tijdens en na de coronacrisis
*nr. 19: Factsheet 2019 Ambulancezorg Gelderland-Midden (VGGM) 1 maart 2020 
gemeente Zevenaar
*nr. 26: burgerbrief 29 april jl. betreffende verzoek om video-opname met persoons-
gegevens te wissen 

4. Vaststellen besluitenlijst van de vorige vergadering

De raad besluit met algemene stemmen de besluitenlijst van de raadsvergadering van 9 
april jl. vast te stellen.

5. Toets- en afwegingskader grootschalige duurzame energieopwekking (zon en wind) 

Er zijn 2 amendementen door de PvdA ingediend inzake het schrappen van het gebied 
Pannerdensch Kanaal als voorkeursgebied en het in de fasering uitwerken van maximaal 4 
kansrijke initiatieven. 
Er is 1 amendement door de PvdA en de VVD ingediend inzake het toevoegen van de 
locatie Spijksedijk/Carvium Novum (zuid) als voorkeursgebied. 
Er is 1 amendement door Lokaal Belang en het CDA ingediend inzake de wijziging van de 
fasering ten behoeve van zonne-energie en de toevoeging van windenergie.



Gemeenteraad 
De fracties gaan bij de beraadslagingen in op de volgende aspecten: 
- grootschalige windenergie op Zevenaars grondgebied, dan voorstel naar de raad
- het al dan niet schrappen Pannerdensch Kanaal in relatie tot Gelders Natuur Netwerk 
(GNN) en doortrekken A15
- Carvium Novum als locatie opnemen
- de hoeveelheid kansrijke initiatieven (3 of 4)
- zonne-energie versus windenergie
- het toelaten van initiatieven buiten het voorkeursgebied
- het ontbreken van maatschappelijke kaders 
- beleid van de Provincie
- (verplichte) zonnepanelen op industrie 7Poort
- kengetallen ten aanzien van aantal hectare zonnepanelen
- vinger aan de pols houden wat de fasering betreft

College
Wat college betreft leek de spankracht haalbaar met maximaal 3 initiatieven. Als er voor de 
raad zwaarwegende argumenten zijn behoren 4 initiatieven ook tot de mogelijkheden. 2 
initiatieven binnen het voorkeursgebied en 2 daarbuiten is ook een mogelijkheid. Wanneer 
er kansen zijn en de initiatieven voldoen aan alle stappen, ook die van de Provincie, kunnen 
deze voor de toekomst meegenomen worden. Carvium Novum valt niet in de kansrijke 
initiatieven (ligt in GNN-gebied), is in strijd met Provinciaal beleid en derhalve niet door het 
college ingezet. College wil eerst Provinciaal beleid afwachten. Wat amendement 
Pannerdensch Kanaal betreft: vanwege de concentratie van initiatieven is deze 
meegenomen, maar GNN speelt ook mee. Het amendement is akkoord, is passend binnen 
het beleid. 

Het amendement van Lokaal Belang en CDA wordt gewijzigd in die zin dat er wat de 
fasering betreft naast 2 initiatieven in de voorkeursgebieden (daar wordt als eerste op 
gericht) ook gekeken wordt naar 2 initiatieven die buiten de voorkeursgebieden vallen. 

Het amendement van de PvdA inzake het schrappen van het gebied Pannerdensch Kanaal 
als voorkeursgebied wordt unaniem aangenomen.
Het amendement van de PvdA inzake het in de fasering uitwerken van maximaal 4 
kansrijke initiatieven is d.m.v. hoofdelijke stemming verworpen. Tegen hebben gestemd 
de leden Albers, Boekhorst, Buil, Du Croix, Van Dinther, Van Essen, Evers, Ilhan, 
Kleinherenbrink, De Nooij, F. Jansen, Ok, Putman, Riswick-Keultjes, Staring, Visser en 
Voetdijk-ten Have (17), voor hebben gestemd de leden M. Jansen, Kagei, Lap, Meijer, 
Niebuur-Sluiter, Pollmann, Van der Schaft, Teunissen, Van der Velden en Vos (10).
Het amendement van de PvdA en de VVD inzake het toevoegen van de locatie 
Spijksedijk/Carvium Novum (zuid) als voorkeursgebied is d.m.v. hoofdelijke stemming 
verworpen. Tegen hebben gestemd de leden Albers, Boekhorst, Buil, Du Croix, Van 
Dinther, Van Essen, Evers, Ilhan, Kleinherenbrink, De Nooij, F. Jansen, Ok, Putman, 
Riswick-Keultjes, Staring, Visser en Voetdijk-ten Have (17), voor hebben gestemd de leden 
M. Jansen, Kagei, Lap, Meijer, Niebuur-Sluiter, Pollmann, Van der Schaft, Teunissen, Van 
der Velden en Vos (10)



Het ter vergadering gewijzigde amendement van Lokaal Belang en CDA inzake de wijzi-
ging van de fasering ten behoeve van zonne-energie en de toevoeging van windenergie is 
d.m.v. hoofdelijke stemming aanvaard. Voor hebben gestemd de leden Albers, Boekhorst, 
Buil, Du Croix, Van Dinther, Van Essen, Evers, Ilhan, Kagei, Kleinherenbrink, De Nooij, F. 
Jansen, Ok, Putman, Riswick-Keultjes, Staring, Visser en Voetdijk-ten Have (18), tegen 
hebben gestemd de leden M. Jansen, Lap, Meijer, Niebuur-Sluiter, Pollmann, Van der 
Schaft, Teunissen, Van der Velden en Vos (9).

Het geamendeerde voorstel wordt aangenomen. D.w.z. dat de raad d.m.v. hoofdelijke 
stemming besluit het toets- en afwegingskader voor grootschalige duurzame 
energieopwekking (zon en wind) vast te stellen met uitzondering van het voorkeursgebied 
aan het Pannerdensch Kanaal (amendement PvdA) en waarbij de fasering t.b.v. zonne-
energie wordt gewijzigd en windenergie wordt toegevoegd zoals uiteengezet in het 
amendement van CDA en Lokaal Belang. Voor hebben gestemd de leden Albers, 
Boekhorst, Buil, Du Croix, Van Dinther, Van Essen, Evers, Ilhan, Kleinherenbrink, De Nooij, 
F. Jansen, Ok, Putman, Riswick-Keultjes, Staring, Visser en Voetdijk-ten Have (17), tegen 
hebben gestemd de leden M. Jansen, Kagei, Lap, Meijer, Niebuur-Sluiter, Pollmann, Van 
der Schaft, Teunissen, Van der Velden en Vos (10)

6. Uitvoering geven aan gerechtelijke uitspraak inzake bestemmingsplan “Landgoed 
Halsaf, deel Huize Babberich” 

Door de VVD is een amendement ingediend waarbij er een wijziging wordt opgenomen dat 
er niet meer dan 6 evenementen per jaar worden gehouden, per keer de duur van het 
evenement niet meer bedraagt dan 6 aaneengesloten dagen, inclusief de duur van het 
opbouwen en afbreken van voorzieningen ten behoeve van het evenement en waarbij de 
omschrijving van een evenement gewijzigd wordt. 

Gemeenteraad 
De fracties gaan bij de beraadslagingen in op de volgende aspecten: 
- het door laten gaan van tradities zoals evenementen schutterijen op het landgoed
- de inspraak in de commissievergadering
- de cultuurhistorie van het landgoed
- het lostrekken van activiteiten van evenementen
- het verwoorden van economische activiteiten in het afwegingskader
- de aanwezigheid van afval op het landgoed

College
Het college laat weten dat het voorstel een technische reparatie betreft. Wat amendement 
betreft is 6 x 6 dagen een grote verruiming t.o.v. het voorstel. Het college houdt vast aan 
de overwegingen die aan het voorstel ten grondslag liggen. 3 x 6 dagen is aanvaardbaar 
met name voor wat betreft het gebied waar flora en fauna is. Er is aanvullend onderzoek 
gedaan en er wordt voldaan aan een goede ruimtelijke ordening. 

Raadslid Voetdijk-ten Have legt een stemverklaring af. Het college heeft haar niet 
overtuigd van evenwichtigheid in de diverse belangen en ze is van mening dat de 
economische en culturele belangen niet goed worden meegenomen. Ze zal het 



amendement van de VVD steunen. 
Ook raadslid Riswick-Keultjes legt een stemverklaring af. Zij is van oordeel dat de vele 
bezwaren van één opponent de mogelijkheden voor economische bedrijfsvoering 
onmogelijk maakt, waardoor de ambitie tot ondernemen teniet wordt gedaan. Zij zal 
tegen het voorstel stemmen en het amendement van de VVD steunen. 
Raadslid Boekhorst neemt niet deel aan de stemmingen. 

Het amendement van de VVD wordt d.m.v. hoofdelijke stemming verworpen. Tegen 
hebben gestemd de leden Albers, Buil, Du Croix, Van Dinther, Van Essen, Evers, Ilhan, 
Kleinherenbrink, De Nooij, F. Jansen, Ok, Putman, Staring en Visser (14), voor hebben 
gestemd de leden M. Jansen, Kagei, Lap, Meijer, Niebuur-Sluiter, Pollmann, Riswick-
Keultjes, Van der Schaft, Teunissen, Van der Velden, Vos en Voetdijk-ten Have (12).

De raad besluit d.m.v. hoofdelijke stemming de “Partiele herziening van het 
bestemmingsplan Landgoed Halsaf, deel Huize Babberich” vast te stellen, zowel in 
papieren vorm als digitaal. Voor hebben gestemd de leden Albers, Buil, Du Croix, Van 
Dinther, Van Essen, Evers, Ilhan, Kleinherenbrink, De Nooij, F. Jansen, Ok, Putman, 
Pollmann, Staring en Visser (15), tegen hebben gestemd de leden M. Jansen, Kagei, Lap, 
Meijer, Niebuur-Sluiter, Riswick-Keultjes, Van der Schaft, Teunissen, Van der Velden, Vos 
en Voetdijk-ten Have (11).

Schorsing

Om 21:40 uur wordt de vergadering geschorst en afgesproken wordt dat deze op 14 mei 
om 19.30 wordt hervat.

Heropening 14 mei 

De vergadering wordt 14 mei om 19.30 uur heropend. Raadslid de heer de Nooij komt iets 
later binnen in de digitale vergadering, om 19.40 uur. 

7. Verordening “watersportcentrum De Bijland”

Er is door GroenLinks een amendement ingediend waarbij snelle motorboten op de Bijland 
niet aangedreven mogen worden door een verbrandingsmotor. 
Er is door de PvdA en D66 een amendement ingediend inzake de periode waarin de 
verordening  van kracht is (1 jaar) en er gedurende de looptijd van de verordening nader 
onderzoek wordt gedaan naar de impact van snelvaren en de geluidsoverlast op onder 
andere de flora en fauna in het Natura2000 gebied, de aanwezigheid van inheemse 
diersoorten en de woonwijk. 

Gemeenteraad 
De fracties gaan bij de beraadslagingen in op de volgende aspecten: 
- de duur van de verordening en het ontbreken van een einddatum
- wel of niet een snelheidsbeperking voor boten met een verbrandingsmotor
- onderzoek naar vervuiling De Bijland
- het positieve effect van snelvaren op toerisme en recreatie en economie/werkgelegenheid
- het ontbreken van voldoende plekken voor snelvaren



- het meenemen van de belangen van de inwoners
- optreden tegen overlast (met name geluidsoverlast) door zowel de eigenaren van het 
watersportcentrum als de gemeente
- het opnemen van een evaluatiemoment
- elektrisch varen en de betaalbaarheid daarvan (landelijke aangelegenheid)

College
Het college laat weten dat dit geen bestemmingsplanwijziging betreft, maar dat de 
verordening is verlopen. Een onderzoek is volgens college niet opportuun. Er is wel 
geluisterd naar de geluiden van de insprekers en er zijn ook gesprekken gevoerd met 
ondernemers om beheersafspraken te maken over de geluidsoverlast. Ook is er een 
klankbordgroep opgericht waarmee de beheersafspraken besproken worden. De 
handhaving is gericht op veiligheid en het reguleren van de speedbootbaan en het hard 
varen. Het snelvaren door het Pannerdensch Kanaal is te gevaarlijk en door de verordening 
wordt juist veiligheid gecreëerd. Er kan een eindtermijn in de verordening gezet worden en 
de verordening kan altijd geëvalueerd worden. Mocht er een aanleiding zijn of mocht bij 
een evaluatie blijken dat zaken in de verordening niet meer kloppen, is er voor de raad 
altijd de mogelijkheid om tussentijds in te grijpen.

De fractie van GroenLinks besluit het door hen ingediende amendement in te trekken.
Het amendement van PvdA wordt d.m.v. hoofdelijke stemming verworpen. Voor hebben 
gestemd de leden M. Jansen, Kagei, Lap, Niebuur-Sluiter, Pollmann, Van der Schaft en Van 
der Velden (7), tegen hebben gestemd de leden Albers, Boekhorst, Buil, Du Croix, Van 
Dinther, Van Essen, Evers, Ilhan, Kleinherenbrink, De Nooij, F. Jansen, Meijer, Ok, Putman, 
Riswick-Keultjes , Staring, Teunissen, Visser en Voetdijk-ten Have en Vos (20)

De raad besluit de verordening “watersportcentrum de Bijland” vast te stellen. Er heeft een 
hoofdelijke stemming plaatsgevonden. Voor hebben gestemd de leden Albers, Boekhorst, 
Buil, Du Croix, Van Dinther, Van Essen, Evers, Ilhan, Kleinherenbrink, De Nooij, F. Jansen, 
Meijer, Ok, Putman, Riswick-Keultjes , Staring, Teunissen, Visser en Voetdijk-ten Have en 
Vos (20); tegen hebben gestemd de leden M. Jansen, Kagei, Lap, Niebuur-Sluiter, 
Pollmann, Van der Schaft en Van der Velden (7).

8. Gewijzigde vaststelling bestemmingsplan Ringdam 1 te Herwen 

Gemeenteraad 
De fracties gaan bij de beraadslagingen in op de volgende aspecten: 
- zienswijze Provincie ten aanzien van intensieve veehouderij en de kans dat Provincie gaat 
ingrijpen
- de vraag of grondgebonden veehouderij intensieve veehouderij betekent

College
College heeft op basis van de zienswijze contact met de Provincie gezocht en acht de kans 
vrij nihil dat de Provincie gaat ingrijpen, mede gelet op de gemaakte afspraken. Volgens 
het college is er geen sprake van intensieve veehouderij. 

De raad besluit om:
1. De responsnota bestemmingsplan “Ringdam 1 te Herwen” vast te stellen
2. Het bestemmingsplan Ringdam 1 te Herwen gewijzigd vast te stellen, zowel in 

papieren vorm als digitaal, overeenkomstig de daartoe behorende verbeelding, 
regels en toelichting



3. Geen exploitatieplan als bedoeld in artikel 6.12 van de Wet ruimtelijke ordening vast 
te stellen.

Er is hoofdelijk gestemd. Voor hebben gestemd de leden Albers, Boekhorst, Buil, Du 
Croix, Van Dinther, Van Essen, Evers, Ilhan, Kleinherenbrink, De Nooij, F. Jansen, Meijer, 
Ok, Putman, Riswick-Keultjes , Staring, Teunissen, Visser en Voetdijk-ten Have en Vos 
(20); tegen hebben gestemd de leden M. Jansen, Kagei, Lap, Niebuur-Sluiter, Pollmann, 
Van der Schaft en Van der Velden (7).

9. Hoogbouw afvalbeleid en invoering diftar 

Gemeenteraad 
De fracties gaan bij de beraadslagingen in op de volgende aspecten:
- de gevolgen van het afvalbeleid in de toekomst voor bewoners van hoogbouw, ook ten 
opzichte van bewoners van laagbouw
- duidelijke communicatie over wat het op termijn betekent voor de inwoners
- evaluatie afvalbeleid voormalig Rijnwaarden 
- controle en handhaving bij containers
- loopafstand voor omwonenden naar vuilcontainers
- de voordelen van ondergrondse containers voor ouderen en mensen met een beperking

College
De tarifering van het afvalbeleid wordt eind dit jaar door de raad vastgesteld en dan wordt 
gekeken naar de geldende tarieven. De reden van dit voorstel is beleidsgelijkheid. Eind 
2019 heeft er een evaluatie plaatsgevonden in voormalig Rijnwaarden en het viel erg mee 
met de bijzettingen van huisvuil bij containers. College heeft aandacht voor bijzettingen en 
het handhaven ervan. Er zijn goede afspraken met omwonenden over welke plekken het 
meest geschikt zijn.  Het college zegt toe de evaluatie afvalbeleid bij hoogbouw voormalige 
gemeente Rijnwaarden uit 2019 aan de raad toe te sturen. 

De raad besluit met algemene stemmen een investeringskrediet van € 655.000,- 
beschikbaar te stellen voor de aanschaf van 63 ondergrondse containers voor restafval met 
een bijbehorend passensysteem.

10. HAMERSTUK Wensen en bedenkingen oprichting Stichting Liemerse Ambassade 

Omdat de openstaande vragen vanuit de commissie voldoende zijn beantwoord is 13 mei jl. 
in de raadsvergadering bij het vaststellen van de agenda besloten dit onderwerp als 
HAMERSTUK op de agenda te plaatsen. 

De raad besluit met algemene stemmen geen wensen en bedenkingen kenbaar te maken 
naar aanleiding van het voornemen van het college om stichting de Liemerse ambassade 
(mede) op te richten.

11. HAMERSTUK Warmtenet Zevenaar: resultaten fase 2 & vervolg fase 3 

De raad besluit met algemene stemmen het benodigde budget voor het vervolgtraject fase 
3A warmtenet Zevenaar (€ 40.237) te dekken uit de Klimaatmiddelen die beschikbaar zijn 
gesteld door het Rijk middels de decembercirculaire 2019.



12. HAMERSTUK Vervanging glas- en ondergrondse restafvalcontainers 

De raad besluit met algemene stemmen om:
1. Een investeringskrediet van € 431.000,- beschikbaar te stellen voor de vervanging van 45 
boven en ondergrondse glascontainers voor nieuwe ondergrondse glascontainers (voor 
bont en wit glas);
2. Een investeringskrediet van € 144.000,- beschikbaar te stellen voor de vervanging van 18 
ondergrondse containers voor restafval in het Gelderse Eiland.

13. Moties vreemd aan de orde van de dag

De volgende moties zijn ingediend:
1. Motie SP inzake maatwerk voor zzp'ers waarbij het college wordt opgedragen de 
leeftijdsgrens en de kostendelersnorm niet toe te passen bij zzp’ers en de RSD aan te 
spreken op hun werkwijze en maatwerk te laten toepassen.
2. Motie SP inzake noodsubsidie waarbij het college wordt opgedragen in gesprek te gaan 
met verenigingen en organisaties om uit te zoeken waar de knelpunten zitten, uit te 
zoeken welke verenigingen en organisaties nu tekort hebben of  juist geld overhouden, met  
de resultaten naar de raad te komen en te komen met een noodsubsidieverordening om 
tijdens de corona-crisis en de nasleep hiervan te gebruiken om de subsidie zo te verdelen 
dat verenigingen  niet in de problemen komen.
3. Motie PvdA, VVD, D66,SP en Sociaal Zevenaar inzake vrijstelling precario- en reclame-
belastingen 2020 waarbij het college wordt opgedragen in afwijking van de verordening 
Precario 2020 & verordening Reclamebelasting 2020 Zevenaarse ondernemers vrij te 
stellen van het betalen van precariobelastingen (niet: op kabels en leidingen) en 
reclamebelasting voor de periode 2020 en het Ondernemersfonds in 2020 wel aan te vullen 
vanuit de algemene reserve conform het opgelegde bedrag aan reclamebelasting  2020.

Ad 1 Motie SP Maatwerk voor zzp'ers:

Gemeenteraad 
De indieners van de motie gaan bij de beraadslagingen in op de volgende aspecten:
- het toepassen van de Participatiewet/kostendelersnorm
- de onmogelijkheid van jongere ondernemers om te lenen waardoor ze de armoede 
ingaan

College
Het college volgt de Rijksregels. De leeftijdsgrens is door het Rijk vastgesteld op 18 jaar. De 
TOZO geldt vanaf 18 jaar en daar is de kostendelersnorm niet van toepassing. Als er 
mogelijkheden zijn om maatwerk toe te passen zal daar zeker door de RSD op ingegaan 
worden. Eerst worden de Rijksregels gevolgd en daarna wordt maatwerk toegepast.

De SP is van oordeel dat deze signalen niet te krijgen vanuit de inwoners. De SP laat weten 
de motie aan te houden en met de portefeuillehouder hierover in gesprek te gaan. 

Ad 2 Motie SP Noodsubsidie

Gemeenteraad 
De indieners van de motie gaan bij de beraadslagingen in op de volgende aspecten:
- het overblijven van gelden doordat activiteiten niet doorgaan
- het helpen van verenigingen die in problemen komen d.m.v. een extra subsidie
- het evenredig verdelen van de gelden over de verenigingen



- aanscherping subsidiebeleid i.v.m. Covid-19
- solidariteit grotere subsidieontvangers (geen geld oppotten ten koste van anderen)

College
College zegt dat de motie al uitgevoerd wordt en al in overleg te zijn met verenigingen en 
organisaties, los van de harmonisering van de subsidies. Er zijn ook verenigingen die zich 
melden. Huurtarieven worden opgeschort en contributie blijft men innen. Of verenigingen 
wel of  niet geld overhouden verschilt per ontvanger. De verantwoordingen komen eind 
van het jaar. In college is besluit genomen over de zekerheid voor verenigingen. Er komt 
nog een dynamische lijst hiervoor naar de raad via een raadsinformatiebrief. Vanuit het Rijk 
komt er 110 miljoen voor verenigingen die het moeilijk hebben. Het is nog niet precies 
bekend hoe dit verdeeld wordt en wat de effecten voor de verenigingen zijn. 

De fractie van de SP besluit de motie aan te houden. 

Ad 3 Motie PvdA, VVD, D66,SP en Sociaal Zevenaar inzake vrijstelling precario- en reclame-
belastingen 2020

Gemeenteraad 
De fracties gaan bij de beraadslagingen in op de volgende aspecten:
- de noodzaak tot acuut handelen  
- omzetverlies mag niet leiden tot faillissement of ontslag van werknemers 
- afstellen in plaats van uitstellen
- de wijze van communicatie van college naar de raad over het toepassen van de 
hardheidsclausule 
- het doorlopen van de vaste kosten voor de ondernemers
- andere gemeenten die geen precario heffen 
- de aanwezigheid van acute liquiditeitsproblemen bij ondernemers 
- de NOW- en TOZO-regeling van het Rijk (overbruggingskredieten)
- rentmeesterschap
- initiatief Provincie om samen met gemeenten herstelplannen op stellen om de 
problematiek op te lossen en de opdracht om de Provincie hierbij te blijven betrekken en te 
c0mmitteren
- herstelplan voor de Zevenaarse ondernemers
- de gevolgen van de 1,5 meter samenleving voor de horeca
- het betalen van precario door de horeca over de maanden aan het begin en het einde van 
het jaar (buiten de zomerperiode)

College
De hardheidsclausule wordt toegepast over de periode dat de terrassen gesloten zijn. 
Precario wordt alleen geheven als de terrassen open zijn. College  heeft onderzoek gedaan 
n.a.v. de nieuwe richtlijnen en zal ook bij een gedeeltelijke opening van de terrassen de 
hardheidsclausule toepassen, dus bij gedeeltelijke opening ook geen precario heffen. Er 
zijn wel middelen voor nodig om het Ondernemersfonds aan te vullen vanuit de Algemene 
Reserve. Het college moet ook kijken naar wetgeving. Onderzocht wordt hoe de precario 
teruggegeven kan worden. Het college is van oordeel dat er ook zware tijden gelden voor 
andere ondernemers (ook op de bedrijventerreinen), instellingen en verenigingen en dat er 
sprake moet zijn van een integrale aanpak en afweging. In breder verband denkt het 
college na over een herstelplan en gaat hierover in gesprek met ondernemers en vereni-
gingen over wat men op de korte en langere termijn nodig heeft en dat vergt tijd. Onder-
nemingen vinden het lastig om aan te geven wat ze nodig hebben. Ook het al dan niet 
heffen van reclamebelasting vindt plaats in een integrale afweging. Op de korte termijn 



zijn al een aantal maatregelen genomen. De motie wordt door het college afgeraden. 

Toezegging
Het college komt terug bij de raad met de termijn/het tijdstip waarop het herstelplan i.v.m. 
de corona-crisis voor ondernemers, organisaties en verenigingen gereed is. 

Raadslid Visser legt een stemverklaring af. Hij zegt voor de motie te stemmen omdat hij 
van mening is dat het verschil in standpunt tussen coalitie en oppositie bijna niets is en er 
geen bereidheid is om toe te geven. 

De motie wordt d.m.v. hoofdelijke stemming verworpen. Voor hebben gestemd de leden 
Evers, F. Jansen, M. Jansen, Kagei, Lap, Meijer, Niebuur-Sluiter, Pollmann, Van der Schaft, 
Teunissen, Van der Velden, Visser en Vos (13).Tegen hebben gestemd de leden Albers, 
Boekhorst, Buil, Du Croix, Van Dinther, Van Essen, Ilhan, Kleinherenbrink, De Nooij, Ok, 
Putman, Riswick-Keultjes, Staring en Voetdijk-ten Have (14).

14. Sluiting

De voorzitter sluit onder dankzegging de vergadering om 23.35 uur. 

Aldus besloten in de openbare digitale vergadering van de raad van de gemeente Zevenaar,
gehouden op 10 juni 2020. 

De  griffier, De burgemeester
W.M. van der Vlies L.J.E.M. van Riswijk


